
2014D35076 Lijst van vragen 

Nr. Vraag 

1 De bestaande woningvoorraad van woningcorporaties is in 2013 
met € 2 miljard in waarde gedaald. Hoeveel waardedaling verwacht 
u in 2015 en wat is het gevolg daarvan op de verhuurderheffing? 

2 Kunt u toelichten wat de reden is om in 2014 slechts het onderdeel 
Arbeidsmarkt Communicatie door te lichten, dat een kwart van 
totale budget van artikel 3 beslaat? 

3 Wanneer zal artikel 6 worden doorgelicht, conform de vereisten van 
de Regeling Periodiek Evaluatieonderzoek (RPE) dat elk beleidsarti-
kel minstens elke 7 jaar wordt doorgelicht? 

4 Hoeveel corporatiewoningen zijn gesloopt de afgelopen jaren? Kunt 
u een overzicht geven per jaar vanaf 2009 tot en met 2014? 

5 Hoeveel corporatiewoningen zullen worden gesloopt in 2015 en 
hoeveel procent van de totale sociale woningvoorraad is dat? 

6 Hoeveel woningen stonden de afgelopen jaren op de nominatie om 
gesloopt te worden, maar zijn alsnog gerenoveerd? Kunt u een 
overzicht geven van de laatste 5 jaar, tot en met 2014? 

7 Hoeveel korting is gegeven op de verhuurderheffing, omdat 
woningcorporaties in krimpgebieden huizen slopen en investeren 
in nieuwbouw of renovatie? 

8 Kunt u per provincie of per krimpgebied aangeven hoeveel 
woningen er zijn gesloopt en hoeveel woningen er zijn gebouwd? 
Graag uitgesplitst naar huurprijs, het aantal woningen onder de 
liberalisatiegrens en het aantal erboven? 

9 Hoeveel corporatiewoningen waren er in 1980, 2000 en hoeveel in 
2014? 

10 Wat is het minimum aantal woningen met een huur onder de 
liberalisatiegrens voor 2015? 

11 Hoeveel corporatiewoningen zijn er sinds 2012 verkocht en 
daarmee onttrokken aan de sociale voorraad? 

12 Hoeveel corporatiewoningen zijn sinds 2012 geliberaliseerd? 
13 Hoeveel woningcorporaties hebben in 2014 de huur alleen met de 

inflatie verhoogd voor al hun huurders? 
14 Hoeveel woningcorporaties zijn overgegaan tot huurverlaging? 
15 Kan een overzicht worden gegeven in aantallen fte van de 

personele bezetting van de toezichtstaken, afzonderlijk van 
financieel en volkshuisvestelijk toezicht, van de afgelopen vijf jaar? 

16 Hoeveel «Blok-hypotheken» zijn er afgesloten sinds het bestaan 
ervan? 

17 Wat is de ontwikkeling van de kosten voor de Staat van de 
hypotheekrenteaftrek van de afgelopen vijf jaar? 

18 Hoeveel bouwvakkers werken er in de bouwsector? Hoeveel ven 
hen hebben de afgelopen vijf jaar hun baan verloren? 

19 Wat is de ontwikkeling van de het aantal zzp’ers in de bouwsector 
sinds 2000 geweest? Kunt u daar een overzicht van geven? 

20 Hoe is de huidige verhouding nieuwbouw/renovatie/leegstand/
sloop op gemeentelijk niveau voor maatschappelijk vastgoed?) 
Artikel in Binnenlands Bestuur van 26 september schetst daar een 
somber beeld van namelijk. Hoe is hierin (indien dat ontbreekt) 
meer evenwicht te krijgen? 

21 Hoe heeft de grondprijs zich ontwikkeld tussen 2008 en nu, en in 
hoeverre houdt dit gelijke tred met de forse daling van de huizen-
prijzen? Waarderen gemeenten grond voldoende af sinds het begin 
van de crisis? Zo niet, hoeveel zou er nog afgewaardeerd moeten 
worden? 
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22 In hoeverre heeft de bouwsector last van het feit dat gemeenten de 
grondprijs niet snel genoeg naar beneden bijstellen? Is er daarmee 
een reden de grondprijs anders te gaan vaststellen dan nu 
gebruikelijk is, namelijk als verschil tussen huizenprijs en 
bouwkosten? 

23 Hoe vaak hebben gemeenten sinds de Wet Kraken en Leegstand 
een boete voor leegstand opgelegd en welk effect heeft dit gehad? 

24 Hoeveel rijksmiddelen komen in 2015 beschikbaar voor stadsver-
nieuwing? Hoeveel was dit de afgelopen vijf jaar? 

25 Hoeveel rijksmiddelen komen in 2015 beschikbaar voor het grote 
stedenbeleid c.q. de wijkenaanpak? Hoeveel was dit de afgelopen 
vijf jaar? 

26 Kunt u een overzicht geven van het budget voor de huurtoeslag van 
de afgelopen 10 jaar, afgezet tegen het aantal huurders, huurprijzen 
en toegekende huurtoeslag? 

27 Kunt u een aparte doorrekening van de koopkracht van huurders 
geven? Graag dit overzicht. 

28 Hoeveel huisuitzettingen zijn er geweest vanaf 2010 tot en met 
2014? Kunt u een overzicht geven per jaar en met de meest 
voorkomende redenen? 

29 In Twente is het aantal huisuitzettingen het afgelopen jaar 
gestegen. Kunt u een overzicht geven van het aantal huisuitzettin-
gen per regio en of daar sprake is van een stijging van het aantal 
huisuitzettingen? 

30 Waar komen mensen die hun huis worden uitgezet terecht? Zijn er 
voldoende opvangplaatsen? 

31 Bij hoeveel gemeenten bestaat er een wachtlijst voor opvang van 
mensen die hun huis zijn uitgezet? Hoe is de ontwikkeling van de 
wachtlijsten de afgelopen vijf jaar geweest? 

32 Hoeveel kosten hebben woningcorporaties in totaal gemaakt voor 
het uitzetten van huurders? Kunt u een overzicht van de afgelopen 
vijf jaar? En hoe zijn deze kosten opgebouwd? 

33 Hoeveel sociale huurwoningen worden bewoond door niet-
Westerse huishoudens? 

34 Hoeveel sociale huurwoningen zijn er nodig om alle toegelaten 
asielzoekers op dit moment te huisvesten? Wat is de prognose t.a.v. 
het aantal sociale huurwoningen dat in 2014 naar toegelaten 
asielzoekers gaat? 

35 Hoeveel autochtone Nederlanders staan er op een wachtlijst voor 
een sociale huurwoning? 

36 Hoeveel wooneenheden worden bezet door tijdelijke arbeidsmi-
granten uit MOE-landen? 

37 Op welke gronden mogen recreatiewoningen permanent worden 
bewoond door asielzoekers, dan wel tijdelijke arbeidsmigranten? 
Hoe verhoudt dit zich tot het verbod om hier permanent in te 
wonen? 

38 Hoeveel huishoudens zijn er het afgelopen jaar uit hun huurwoning 
gezet en wat is daarvan het percentage niet-Westerse allochtonen? 

39 Waarom wordt gekozen voor het doorschuiven van het budget voor 
de ontwikkeling en uitrol van het nieuwe energielabel systeem? 

40 Kan duidelijk gemaakt worden waar het terugdraaien van de 
bezuiniging op de huurtoeslag uit gedekt wordt (€ 31 miljoen per 
jaar in de periode 2015–2017). 

2



Nr. Vraag 

41 De toegezegde jaarlijkse brief ten behoeve van het debat over de 
woningmarkt is nog niet ontvangen. Wanneer kan de Kamer het 
jaarlijkse overzicht over de woningmarkt ontvangen, zodat er nog 
ruime mogelijkheid is om dit overzicht te betrekken in de voorberei-
ding op de begrotingsbehandeling? 
Kunt u toezeggen dit overzicht voortaan gelijk met de begroting 
naar de Kamer te sturen, zodat het overzicht kan worden betrokken 
bij de feitelijke vragenronde over de ontwerpbegroting? 

42 Kunt u aangeven wanneer u verwacht dat de landenspecifieke 
aanbeveling met betrekking tot de woningmarkt voor Nederland 
komt te vervallen? 

43 Hoe verhouden de apparaatsuitgaven zich tot het aantal fte’s? 
Welke daling van de apparaatsuitgaven wordt in 2015 verwacht? En 
van het aantal fte’s? Kunnen deze vragen zowel in absolute cijfers 
als in percentages worden beantwoord? 

44 Gesproken wordt over «ruimte geven voor herstel van de koop-
markt». Is de inzet van de regering in verhouding met de schamele 
verbeteringen voldoende, zeker nu andere landen het duidelijke 
beter doen? 

45 Kan een overzicht worden gegeven van het koopkrachtverlies voor 
verschillende huishoudens als gevolg van de huurstijgingen, zoals 
die door de regering worden gehanteerd? 

46 Wanneer komt het aangepaste woningwaarderingsstelsel naar de 
Kamer? 

47 Op welke manier gaat u er bij de uitbreiding van de tijdelijke 
huurcontracten voor zorgen dat het tijdelijk huurcontract niet het 
standaard eerste huurcontract wordt bij vrijwel iedere huurovereen-
komst? 

48 Er wordt gesproken over «ruimte voor herstel van de huurmarkt». 
Recent geven cijfers aan dat woningcorporaties vanwege de 
onzekere situatie aanmerkelijk minder bouwen. Wordt er wel 
voldoende ruimte gegeven? 

49 Hoe wordt de betaalbaarheid verbeterd door de liberalisatiegrens 
voor drie jaar te bevriezen? 

50 Waar worden de extra kosten van de verlenging van het verlaagde 
btw-tarief voor de bouw uit betaald? 

51 Bent u van mening dat het convenant kantorenleegstand aan de 
verwachtingen heeft voldaan? Zo ja, hoe rijmt u dat met de 
voortdurende hoge kantorenleegstand? Zo nee, op welke manier 
gaat u ervoor zorgen dat de afspraken alsnog worden nagekomen? 

52 Kan antikraak ook een oplossing zijn voor het studentenhuisves-
tingsprobleem? 

53 Geschreven wordt dat controle op de bouwregelgeving snel zal 
veranderen. Wat is nu de planning van het wetgevingstraject? 

54 Hoe wordt geregeld dat het opdrachtgeverschap richting P-Direkt in 
handen komt van één ministerie in plaats van elf ministeries? Hoe 
gaat dat straks werken? 

55 Hoeveel geld heeft het programma Compacte Rijksdienst sinds zijn 
start tot zijn afronding uitgespaard? Kan dit per jaar worden 
aangegeven? Welke besparingen worden nog verwacht of moeten 
nog bereikt worden? Op welke termijn? Om hoeveel geld gaat het 
precies? 

56 Wat was het sparingspotentieel van het programma Compacte 
Rijksdienst bij zijn start en wat is het uiteindelijke resultaat? Als hier 
een verschil in zit, hoe wordt dit verklaard en hoe is dit financieel 
gedekt? 

57 Is het al onomstotelijk duidelijk of het nieuwe energielabel aan de 
eisen van Brussel voldoet? 

3



Nr. Vraag 

58 Hoe verhoudt de financiële regeling van energiebesparing voor 
vve’s zich tot de regeling voor kopers? 

59 Hoe wordt het terugdraaien van de bezuiniging op de huurtoeslag 
in 2015 gedekt? En hoe is de dekking exact in de jaren daarna, 
omdat het afschaffen van de ouderentoeslag geen € 31 miljoen, 
maar € 22 miljoen oplevert? 

60 Hoe vaak is in 2014 een beroep gedaan op het revolverend fonds 
voor verhuurders voor goedkope financiering van energiebespa-
rende projecten? 

61 Het direct aan woningcorporaties doorbetalen van de huurtoeslag 
lijkt op praktische problemen te stranden. Wat zou de besparing zijn 
als dat wel zou doorgaan? 

62 Hoeveel mensen zullen hun huurtoeslag verliezen door het 
afschaffen van de verhoogde vrijstelling in box 3 voor ouderen (de 
ouderentoeslag) vanaf 2016? 

63 Vindt er een beleidsdoorlichting plaats van de overige onderdelen 
van artikel 3? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wanneer vindt dit plaats? 

64 Kunt u toelichten waarom de oorspronkelijk geplande beleidsdoor-
lichting van artikel 6 wordt vervangen door een evaluatieonder-
zoek? 

65 Wanneer zal de Minister artikel 6 wél doorlichten, conform de 
vereisten van de RPE dat elk beleidsartikel minstens elke 7 jaar 
wordt doorgelicht? 

66 Bij welke beleidsdoorlichtingen wordt artikel 1.2: Onderzoek en 
kennisoverdracht betrokken, zoals u heeft geantwoord op vraag 90 
bij begroting WenR 2014 (TK 33750-XVIII-4-p.29) en wanneer vindt 
dat plaats? 

67 Kunt u toezeggen bij de beleidsdoorlichting artikel 2.4: Revolverend 
fonds in 2020 te betrekken de resultaten van de eerder uitgevoerde 
beleidsdoorlichtingen op de andere drie onderdelen van dit 
beleidsartikel, zodat u er sprake is van een samenhangend en 
integraal oordeel over het beleidsartikel? 

68 Er wordt jaarlijkse premie in rekening gebracht bij woningcorpora-
ties die gebruik maken van het Waarborgfonds Sociale Woning-
bouw (WSW). Hoe heeft het eigen vermogen (€ 487 miljoen) van 
het WSW zich de afgelopen vijf jaar ontwikkeld? Het tarief bedraagt 
van 0,0276 procent per jaar. Hoe wordt een meerjarige liquiditeits-
prognose berekend? Waarom wordt voor de achterborg geen 
premie in rekening gebracht? 

69 Hoe ziet exact de nieuwe (tweede) sanering van Vestia eruit en 
hoeveel bedraagt de saneringsbijdrage? 

70 Kunt u een overzicht geven wat per woningcorporatie nog wordt 
bijgedragen aan de sanering van Vestia en hoe ziet de verdeelsleu-
tel eruit? 

71 Hoe zeker is het dat de komende drie jaar geen extra sanerings-
steun hoeft te worden gegeven en hoe ziet het er na deze drie jaar 
eruit? 

72 Gaat u, net als Vestia, uit van een rentepercentage van 3% en hoe 
realistisch is dit? 

73 Gestreefd wordt naar risicobeheersing bij het WSW. Zou Bouwspa-
ren een positief effect kunnen hebben op die risico’s? 

74 Per 1 januari 2015 zal een deel van de premies (0,15%) van 
Waarborgfonds Eigen Woningen (WEW) worden aangedragen als 
Rijk. Op hoeveel zijn de jaarlijkse opbrengsten geraamd en onder 
welke begroting vallen deze inkomsten? Voor wanneer is de 
evaluatie van de garantieregeling gepland? 

75 Hoe vaak is er in 2014 een beroep gedaan op de Nationale 
Hypotheekgarantie? 
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76 Wat is de verwachtte ontwikkeling van de hoogte van de 
NHG-grens? 

77 Wat was de gemiddelde woningprijs van een corporatiewoning en 
wat van een koopwoning in 2010, 2011, 2013, 2013 en 2014? 

78 Klopt het dat in 2013 van 3600 huishoudens de restschuld is 
kwijtgescholden en voor hoeveel huishoudens is dat in 2014? 

79 Kan er een verwachting worden geschetst van het aantal kwijtschel-
dingen van restschulden in 2015 en verder? 

80 Staan er nog steeds 1 miljoen woningen «onder water», of is dit 
aantal al afgenomen? 

81 Wanneer bent u van plan om de eerste Woonagenda sociale 
huursector te maken? 

82 Als gesproken wordt over beleidswijzigingen, is het dan ook 
denkbaar dat de uitkomsten van de parlementaire enquête naar de 
woningcorporaties, leiden tot beleidswijzigingen? 

83 Er komt een register voor nieuwbouwwoningen waarmee wordt 
geregeld, dat nieuwbouw gebouwd in de eerste vijf jaar instelling 
van het register geliberaliseerd zal blijven. Waarop is deze vijf jaar 
gebaseerd? 

84 Hoe staat het met de fraudebestrijding op de huurtoeslag die de 
vorige begroting was aangekondigd? Heeft dit de winsten 
opgeleverd die waren ingeboekt? 

85 Het kabinet heeft besloten om per 2016 de verhoogde vrijstelling in 
box 3 voor ouderen af te schaffen. Deze maatregel leidt tot een 
lager beroep op de huurtoeslag van € 22 miljoen vanaf 2016. Is 
deze opbrengst structureel en hoe is deze nu ingeboekt? Wordt de 
hoogte van de vermogenstoets jaarlijks geïndexeerd en de hoogte 
van de individuele huurtoeslag zelf ook? Zo ja, met welk 
percentage? 

86 Kunt u de bijgestelde inflatieraming bij de huurtoeslag toelichten? 
Van welke parameters wordt hierbij uitgegaan? 

87 Kunt u de huurprijsontwikkeling voor de komende jaren toelichten 
en aangeven van welk huurbeleid u daarbij uitgaat? 

88 Van hoeveel woningen zijn de huurprijzen verlaagd in verband met 
inkomensafhankelijke huurverhoging? 

89 Van hoeveel woningen zijn de huurprijzen verlaagd in verband met 
de huurharmonisatie? 

90 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een eenpersoons-
huishouden hebben een huur tot de kwaliteitskortingsgrens? 

91 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een eenpersoons-
huishouden hebben een huur tussen de kwaliteitskortingsgrens en 
de aftoppingsgrens? 

92 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een eenpersoons-
huishouden hebben een huur tussen de aftoppingsgrens en de 
liberalisatiegrens? 

93 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een tweepersoons-
huishouden hebben een huur tot de kwaliteitskortingsgrens? 

94 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een tweepersoons-
huishouden hebben een huur tussen de kwaliteitskortingsgrens en 
de aftoppingsgrens? Hoeveel van deze huishoudens heeft een of 
meer bewoners boven de 65 jaar dan wel een of meer gehandi-
capte bewoners? 

95 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een tweepersoons-
huishouden hebben een huur tussen de aftoppingsgrens en de 
liberalisatiegrens? 

96 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een huishouden van 
3 of meer personen hebben een huur tot de kwaliteitskortings-
grens? 
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97 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een huishouden van 
3 of meer personen hebben een huur tussen de kwaliteitskortings-
grens en de aftoppingsgrens? 

98 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een huishouden van 
3 of meer personen hebben een huur tussen de aftoppingsgrens en 
de liberalisatiegrens? Hoeveel van deze huishoudens heeft een of 
meer bewoners boven de 65 jaar dan wel een of meer gehandi-
capte bewoners? 

99 Welk percentage van de huur wordt gemiddeld per huurder met 
recht op huurtoeslag vergoed in 2015? Hoe was dit per jaar de 
afgelopen 5 jaar? Wat is de prognose voor de komende jaren? 

100 Kunt u toelichten waar het niet doorvoeren van de bezuiniging op 
de huurtoeslag voor een jaarlijks bedrag van € 31 mln. voor de 
periode 2015–2017 uit gedekt wordt? 

101 Hoe hoog zal de verhuurderheffing zijn in 2018 en daarna? 
102 Hoeveel beslechtingen heeft de Huurcommissie in 2014 gedaan in 

het kader van de inkomensafhankelijke huurverhoging? Hoe vaak 
kreeg de huurder gelijk? 

103 Hoeveel verzoeken bij de Huurcommissie hadden te maken met 
huurverhogingen? 

104 Wat zijn de effecten van de verhuurderheffing tot zover geweest op 
de vraag naar (nieuw)bouwprojecten 

105 Kunt u de rol van het Rijk bij de verstedelijkingsopgave van Noord- 
en Zuidvleugel toelichten en aangeven wat die rol feitelijk doet 
onderscheiden van de rol van het Rijk bij andere verstedelijkingsop-
gaven of integrale gebiedsopgaven in het Meerjarenprogramma 
Infrastructuur, Ruimte en Transport (MIRT)? 

106 Hoe ziet de regeling voor energiebesparing door Verenigingen van 
Eigenaren eruit? En wordt de € 35 miljoen aan gemeenschapsgeld 
verdeeld? 

107 Hoe vaak is in 2014 door verhuurders een beroep gedaan op de 
stimuleringsregeling «energieprestatie huursector»? Is het 
volledige bedrag gebruikt? 

108 Op welke manier en onder welke voorwaarden wordt de jaarlijkse 5 
miljoen voor lokale energiebesparing aan de gemeenten ter 
beschikking gesteld? 

109 Kunt u toelichten hoe en wanneer het indicatief energielabel 
definitief akkoord wordt bevonden door de Europese Commissie? 

110 Kunt u garanderen dat er met de beoogde stelselwijziging 
kwaliteitsborging bouw ook wordt voldaan aan de wens van de 
Kamer om verzekerde garantie voor bouwconsumenten en een 
publiekrechtelijke eindcontrole op bouwkwaliteit wettelijk vast te 
leggen, ondermeer in het Burgerlijk Wetboek? 

111 Kunt u garanderen dat er met de door u beoogde stelselwijziging 
kwaliteitsborging bouw een aanzienlijke vermindering van de 
kosten voor bouwplantoetsing en een aanzienlijke vermindering 
van de faalkosten wordt gerealiseerd? Kunt u dit onderbouwen en 
toelichten? 

112 Hoeveel woningen worden de komende vijf jaar per jaar gebouwd? 
Hoe ontwikkelt de vraag naar woningen de komende vijf jaar? 

113 Hoeveel leegstand is er op dit moment? Graag een overzicht van 
afzonderlijk zorginstellingen, kantoren, winkelruimtes, scholen en 
woningen. 

114 In 2015 gaat een regeling van start voor energiebesparing door 
vereniging van eigenaren met een maximale inzet van € 35 miljoen 
aan rijksgeld. Hoe wordt deze rijksbijdrage verdeeld en op basis 
van welke criteria? 
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115 Wanneer wordt het onderzoek naar zelfrealisatie gestart en 
wanneer kan de Kamer de resultaten daarvan verwachten? 

116 Blijft de subsidie voor Landelijk Samenwerkingsverband Aan-
dachtswijken (LSA) op een gelijk niveau gehandhaafd? 

117 Kunt u concreet aangeven hoeveel extra woongelegenheden zijn 
gerealiseerd voor arbeidsmigranten op basis van de door het Rijk 
geïnitieerde regionale afspraken? 

118 Hoeveel woningen voor ouderen worden er in 2015 gebouwd en 
hoeveel zijn er nodig? 

119 Hoeveel woningen voor mensen, die zorg nodig hebben en langer 
zelfstandig thuis moeten wonen door het kabinetsbeleid, worden er 
in 2015 gebouwd en hoeveel zijn er nodig? 

120 Is er een evaluatie van de ondersteuning die het Ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Koninkijksrelaties (BZK) biedt op het gebied 
van huisvesting van arbeidsmigranten? 

121 Hoeveel woningen van arbeidsmigranten zijn verbeterd de 
afgelopen twee jaar, waardoor zij nu wel aan wet- en regelgeving 
voldoen? 

122 Hoeveel woningen van arbeidsmigranten zijn gebouwd de 
afgelopen twee2 jaar? 

123 Hoeveel besteedt de overheid aan de ondersteuning van huisves-
ting van arbeidsmigranten en hoeveel besteden gemeenten? 

124 Welke «experimenten» worden in 2015 gestart om de positie van 
burgers te versterken en hoeveel budget is daarvoor vanuit het rijk, 
provincies en gemeenten? 

125 Kunt u concreet aangeven welke knelpunten in wetgeving zijn 
weggenomen in het kader van het actieprogramma bevolkingsda-
ling, welke nog niet en welke (wets)wijzigingen zijn overwogen 
maar niet doorgevoerd? 

126 Kunt u concreet aangeven hoeveel wijkverpleegkundigen in 2015 
via GIDS werkzaam (zullen) zijn? 

127 Hoeveel rijksmiddelen komen in 2015 beschikbaar voor krimp? 
Hoeveel was dit de afgelopen vijf jaar? 

128 Kunt u verklaren waarom de rente op de laagrentende energiebe-
sparende leningen lager ligt dan de actuele hypotheekrente? Kunt u 
aangeven hoeveel procent van de totale rentekosten bestaat uit de 
renteopslag van de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
(RVO)? 

129 Wat zijn tot nog toe de effecten van het A & O fonds? 
130 Wat wordt concreet bedoeld met: «er is besloten om in totaal voor 

35 inkoopcategorieën rijksbreed categoriemanagement te gaan 
voeren»? 

131 Is al aan de randvoorwaarden (zoals harmonisatie van processen 
en systemen) voor samenwerking op hosting en applicatierationali-
satie voldaan? Zo nee, wat moet hiervoor nog gebeuren? Welke 
kostenbesparingen worden hiermee gerealiseerd? Wordt ook een 
effectiviteitsverbetering beoogd? Hoe en hoe vaak wordt de Kamer 
over de voortgang geïnformeerd? 

132 Op welke termijn zal de Rijkscloud geïmplementeerd zijn? 
133 Valt het beheer van het gebouw van het Koninklijk Huisarchief 

onder de uitvoering van het rijksvastgoedbeleid? Zo ja, waarom? 
134 Wat is de beoogde besparing op de kantoorhuisvesting en uit de 

fusie Rijksvastgoedbedrijf? Wanneer worden deze besparingen 
bereikt? 

135 Kunt u een overzicht geven van de CO2 uitstoot door het rijksvast-
goed, de besparingen die voor ogen zijn geweest en de uiteinde-
lijke behaalde CO2 reductie in de afgelopen vijf jaar? 
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136 Kunt u aangeven in welke mate de algemene doelstelling van de 
RVO van een optimaal financieel resultaat strookt met de kosten die 
gepaard gaan met de renovatie van de diverse Koninklijke paleizen? 

137 Kunt u de gebruiksafspraken die gemaakt zijn met het Koninklijk 
Huis toelichten? 

138 Door wie zal de jaarlijkse gebruiksvergoeding voor het gebruik van 
Paleis Noordeinde aan het Rijkvastgoedbedrijf worden betaald? 

139 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de financiering van 
e-overheidsvoorzieningen? Heeft de Nationaal Commissaris 
Digitale Overheid al een passend governance- en financieringsar-
rangement opgesteld? 

140 Beschikt Logius over voldoende financiële middelen om het 
toegenomen gebruik van e-overheidsvoorzieningen te kunnen 
blijven faciliteren? 

141 Hoeveel digitale aanvallen zijn er in 2014 geweest op websites of 
ICT-diensten van de overheid? In hoeveel gevallen waren deze 
aanvallen succesvol en wat was de schade? 

142 Kunt u de speerpunten voor 2015 concretiseren naar kwalitatief 
en/of kwantitatief meetbare doelstellingen? 

143 Kunt u de zin «Een groot deel van de producten van Logius maken 
immers een integraal onderdeel uit van het primaire proces van de 
klanten» specificeren? 

144 Waarom wordt er relatief weinig (€ 13 miljoen) geïnvesteerd in 
doorontwikkeling, terwijl de dienstverlening in 2017 digitaal dient te 
zijn? Zouden investeringen in doorontwikkeling niet moeten 
worden terugverdiend door besparingen? Zo nee, waarom niet? 

145 Waarom wordt de omzet van Logius met name bij het moederde-
partement en overige departementen gehaald? 

146 Waar zit de omzet van Logius bij de decentrale overheden? 
147 Hoe is deze € 13 miljoen verdeeld over diverse doorontwikkelings-

projecten? 
148 Hoeveel uren was DigiD in 2014 niet bereikbaar of onbruikbaar? 
149 Hoe is het grote begrootte aandeel externe inhuur bij Logius (€ 15 

miljoen van de € 34 miljoen totale personele lasten in 2015) te 
verklaren? 

150 Welke concrete gevolgen heeft het zetten van een rem op beheer en 
doorontwikkeling van de huidige voorzieningen en de nieuwe 
ontwikkelingen voor de betreffende projectplanningen? Kunt u per 
voorziening c.q. project dat het aangaat de gevolgen en de 
verwerking ervan aangeven? 

151 Wanneer zijn naar planning alle overheden aangesloten op 
MijnOverheid.nl en ontstaat er voor de burger een digitaal 
overheidsportaal voor alle overheidszaken? 

152 Op pagina 50 staat dat € 13 miljoen in 2015 wordt gereserveerd 
voor doortonwikkeling. In de tabel op pagina 52 staat dat 21% voor 
doorontwikkeling is gereserveerd. € 13 miljoen is niet 21% van de 
€ 104 miljoen dat in totaal gereserveerd is. Waar staat de 21% dan 
voor, en hoe is tot het bedrag van € 13 miljoen gekomen? 

153 Waarom was het «sturingspercentage» extern personeel voor 2014 
nog begroot op 35 procent en stelt u dit voor 2015 vast op 40 
procent? Waarom streeft u niet naar 10 procent? 

154 Op welke wijze en met welke middelen gaat er ingezet worden op 
het doel om van 9,2 miljoen gebruikers van DigiD in 2014 te komen 
naar 12 miljoen gebruikers in 2015? 

155 Wat zijn de resultaten van de prijnsbenchmark? 
156 Hoe verhoudt Rijksbreed Identiteits Management zich tot eID? Zal 

eID worden ingezet voor Rijksbreed Identiteits Management? 
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Nr. Vraag 

157 Welke ministeries, ZBO’s en andere onderdelen van de overheid 
zijn nog niet aangesloten op de diverse Shared Services bij de 
Overheid (SSO’s) en wat is hier de reden van? Wanneer wordt 
verwacht dat deze allen aangesloten zullen zijn op de diverse 
SSO’s? 

158 Welke gevolgen heeft de «druk op de organisatie» die veroorzaakt 
wordt door de «efficiencytaakstelling»? 

159 Hoe is het te verklaren dat P-direct werkt met bijna een kwart 
externe inhuur? 

160 Kan een jaarlijks overzicht van het budget van de 
Werkmaatschappij/ Uitvoeringsorganisatie Bedrijfsvoering Rijk van 
de afgelopen 10 jaar worden gegeven? 

161 Wat is het vooruitzicht voor de komende vijf jaar wat het aantal fte’s 
van de Uitvoeringsorganisatie Bedrijfsvoering Rijk betreft? 

162 Wat zijn de financiële gevolgen van het voorgenomen besluit tot 
het naar de markt brengen van de activiteiten van Vijfkeerblauw 
(VKB)? 

163 Wat houdt het nieuwe business model dat in 2013 is ingevoerd en 
waardoor de externe inhuur gestegen is tot 15 procent in? Waarom 
is het noodzakelijk te werken met een «kleine vaste bezetting 
aangevuld met een grote flexibele schil van ZZP’ers»? 

164 Welke taken verrichten de extern ingehuurde medewerkers bij 
FMHaaglanden? 

165 Hoe is te verklaren dat het aandeel externe inhuur na 2016 
halveert? Waarom daalt dit percentage niet onder de 10 procent? 

166 Bestaan de hoge percentages (40%-33%) externen uit tijdelijke 
specialisten of hebben ze een structureel karakter? Waarom is er 
sprake van zo’n hoog percentage externen, terwijl er is afgesproken 
dat er minder externe inhuur zou komen? 

167 Hoe is te verklaren dat u streeft naar beperking van de externe 
inhuur Shared Service Centrum-ICT 2015 en 2016 rond de 40 
procent en de jaren daarna 33 procent externe inhuur begroot? 
Waarom streeft u niet naar maximaal 10 procent externe inhuur? 

168 In hoeverre stelt de Rijksgebouwendienst zich maximaal flexibel op 
als het gaat om efficiënte en effectieve huisvestingsoplossingen? 
Dit in het licht van de motie van der Steur c.s. (Kamerstuk 24 587, 
nr. 542), waarbij een maximale flexibele inzet van de Rijksgebou-
wendienst gevraagd werd, met het oog op hergebruik van de 
vrijgekomen gebouwen van Dienst Justitiële Inrichtingen (DJI) in 
het belang van de werkgelegenheid, lokale economie en minimali-
sering van eventuele frictiekosten. 

169 Wat is het verband tussen de afschrijvingen en de dotaties aan 
voorzieningen? Moeten er geen voorzieningen zijn voor (groot) 
onderhoud, renovaties en vernieuwing van afgeschreven vastgoed? 

170 Wordt een deel van de totale kosten van de verbouwing ad € 35 
miljoen van paleis Huis ten Bosch voor de aanleg of herinrichting 
van de tuin aangewend? Zo ja, waarom en hoeveel? 

171 Heeft de huidige tuin van paleis Huis ten Bosch op enigerlei wijze 
een beschermde status? Zo ja, op welke wijze is daardoor heraan-
leg of verandering van de inrichting van die tuin daaraan 
gebonden? 

172 Hoeveel m2’s minder zijn er al nodig als gevolg van minder 
mensen; en hoeveel minder m2’s als gevolg van nieuwe werken en 
efficiënter gebruik? 

173 Hoe is het percentage van 20 procent externe inhuur in 2015 bij de 
Rijksgebouwendienst te verklaren? Waarom streeft u niet naar 
maximaal 10 procent externe inhuur? 
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174 Wordt in het kader van energiebesparing Energy Service Company 
(ESCo) overwogen c.q. ingezet? 

175 Welke stijging van de leegtandkosten voor de Rijksgebouwendienst 
en welke daling van het saldo baten en lasten kan worden verwacht 
indien het afstoten van vastgoed objecten tegen valt? Als er geen 
concrete cijfers kunnen worden gegeven, wat is het mogelijke 
verliespercentage? 

176 Hoe is de verdubbeling van de externe inhuur (5,4 procent in 2015 
ten opzichte van 2,6 procent in 2014) bij het Rijksvastgoed- en 
ontwikkelingsbedrijf in 2015 te verklaren? 

177 Hoe is de verdrievoudiging van de externe inhuur (15,8 procent in 
2015 ten opzichte van 5,3 procent in 2014) bij de Dienst van de 
Huurcommissie te verklaren? 

178 Betekent het doorschuiven van het budget van 2014 naar 2015 dat 
er sprake is van vertraging bij de invoering van het nieuwe systeem 
energielabel? 

179 Kunt u nader toelichten wat de recente inzichten over de planning 
zijn waardoor het budget dat beschikbaar is voor ontwikkeling en 
uitrol van het nieuwe systeem energielabel van 2014 naar 2015 
wordt toegeschoven? 

180 Wanneer kan de Kamer de I-strategie tegemoet zien? 
181 Hoe staat het met de invoering van de huursombenadering? Per 

wanneer zal deze worden ingevoerd? 
182 Hoeveel huurtoeslag zal de overheid kwijt zijn door de invoering 

van huursombenadering?
 

10


